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Raadsnieuws
Kadernota 2024 nipt goedgekeurd

Voorstel oppositie strandt 
in zicht van de haven
“Het is goed mogelijk dat de meerjarenbegroting niet vier jaren op rij met een positief saldo kan 
worden afsluiten. Laten we dat financiële kader los laten, want het tast de geloofwaardigheid van 
de raad aan. Het is voldoende om te streven naar een sluitende begroting voor alleen de komende 
twee jaren, 2024 en 2025.”

Veldhoven
Op dinsdag 11 juli vond de laatste besluitvormende raadsverga
dering voor de zomerreces plaats. Er werd onder andere gespro
ken over de Kadernota 2024.

Met ‘Raadsnieuws’ heeft de gemeenteraad van Veldhoven een 
eigen medium. De artikelen bevatten een impressie van de 
raadsvergadering, geschreven door een onafhankelijk journalist 
in opdracht van de gemeente.

Dit is de kern van een amendement van de oppo
sitiepartijen VVD en GBV op de Kadernota 2024, 
zoals verwoord door Peter Saris (VVD). Het wij
zigingsvoorstel van beide fracties leidde tot een 
lang debat met diverse schorsingen. Ondanks een 
aantal tekstaanpassingen (op voorstel van het 
CDA) werd het amendement uiteindelijk toch met 
11 vóór en 17 tegen verworpen. De Kadernota zelf 
kreeg een nipte meerderheid van 15-13, omdat de 
gehele oppositie tegenstemde: GBV, VVD én Seni
oren Veldhoven.

Saris betoogde dat de provincie niet als eis stelt 
dat álle vier jaren in een meerjarenbegroting slui
tend moeten zijn. Zijn collega Jurre van der Vel
den (GBV) vulde aan dat Veldhoven niet het beste 
jongetje van de klas hoeft te zijn. “We hebben nu 
een wel erg ambitieuze doelstelling, die we mo
gelijk niet waar kunnen maken."
Want dat is precies wat het college van B&W nu in 
de Kadernota 2024 stelt: een meerjarig sluitende 
begroting in alle begrotingsjaren (2024 t/m ’27), 
met bovendien een positieve algemene vrije re
serve.

Bang voor de ravijnjaren
Op een vraag van CDA’er Joop Horsten wat nu ei
genlijk de achterliggende reden is voor dit amen
dement, gaf Saris toe dat de zorgen voor de jaren 
2026 en 2027 groot zijn. Hij vreest voor de ‘ravijn
jaren’ 2026 en later, als er naar verwachting min
der geld uit het Gemeentefonds van het rijk naar 
de gemeenten stroomt. ‘Een reflex van bestuur

ders is dan om de OZB extra te verhogen om de 
begroting toch maar sluitend te krijgen."

“Angst is een slechte raadgever”, was het ietwat 
vileine antwoord van D66-fractieleider Piet Wij- 
man. Hij ziet meer in conservatief ^voorzichtig) 
begroten. “Want je weet dat ook de opbrengsten 
uit grondverkoop op termijn flink naar beneden 
gaan."

Peter Saris: “Als je consequent de regels in deze 
Kadernota volgt, moet je als raad tegen de begro
ting stemmen als deze in enig jaar niet sluitend 
is"! Zijn vrees voor die zogeheten ravijnjaren 
komt bovendien niet uit de lucht vallen. Hij ba
seert zich op uitspraken van wethouder Jeroen 
Rooijakkers (GroenLinks/PvdA), die aangeeft dat 
het niet zeker is dat de begroting vanaf 2025 slui
tend gemaakt kan worden.

Steun van wethouder
Toen deze wethouder na alle inleidende beschie
tingen eindelijk het woord kreeg, had hij de feiten 
bij de hand. “In het ravijnjaar ontvangen we als 
gemeenten samen 3 miljard euro minder van het 
rijk. Het kabinet erkent de disbalans die dan tus
sen gemeentelijke taken en middelen ontstaat. 
Het probleem speelt vooral in 2026 en 2027.”
Om die reden kon de wethouder zich best vinden 
in het amendement nadat dit was aangepast zo
als in de aanhef al beschreven: een sluitende be
groting in de eerste twee begrotingsjaren 2024 en 
‘25.

Een raadsbreed compromis leek zodoende voor het grijpen. Tot 
de grootste coalitiefractie Hart voor Veldhoven zich in de strijd 
mengde. Voorman Maarten Prinsen maakte duidelijk dat hij al
leen zou instemmen als VVD en GBV hun amendement ook op een 
ander punt zouden aanpassen. Twee ‘suggestieve overwegingen’ 
moesten eruit! Die gingen over het ‘gevoel’ dat er te weinig politiek 
draagvlak zou zijn, om in jaren met een tekort het gat in de begro
ting te dichten door verhoging van de OZB.

Dat was voor de VVD en GBV een brug te ver, bleek na weer een 
schorsing. Hoewel ook Wessel Mandos (GroenLinks/PvdA) aangaf 
dat deze overweging eruit moest, hield Peter Saris ditmaal de poot 
stijf. “Jammer, ondanks onze goede bedoelingen komen we er toch 
niet uit”, treurde Marionne van Dongen (CDA).
Na stemming en verwerping van het voorstel had raadsvoorzitter 
Marcel Delhez troostende woorden. “De partijen waren elkaar écht 
dicht genaderd. Het was een goed debat.”

Kringloopwinkel zoekt 
nieuwe plek
De gemeente Veldhoven zal ‘helpen waar zij kan’ bij het 
zoeken naar een nieuwe accommodatie voor de kringloop
winkel op De Run, die op 9 juli tot de grond toe afbrandde. 
Dat zei Hart van Veldhoven-wethouder Thomas van Broek
hoven op vragen van CDA-raadslid Joop Horsten. “Er is 
goed contact met de bedrijfsleider, die naarstig op zoek is 
naar een andere locatie.”

Er is ook medeleven met de werknemers, voor wie de brand 
een grote klap is. Burgemeester Delhez had lovende woorden 
voor het kordate optreden van de brandweer en andere hulp
diensten bij deze zeer grote brand.

Extra woonunits Buitenjan voor 150 asielzoekers
Op dezelfde locatie worden al langer ongeveer eenzelfde aantal 
statushouders opgevangen. Dat zijn vluchtelingen met een ver
blijfsvergunning op zak, voor wie woonruimte elders wordt ge
zocht. Dat valt in de huidige woningmarkt niet mee. Hun verblijf in 
de Buitenjan wordt mede daarom tot zeker 2026 voortgezet.

In een korte verklaring tijdens de laatste raad voor het zomerreces meldde burgemeester Marcel 
Delhez dat de gemeente vanaf eind 2023 150 asielzoekers gaat opvangen in De Buitenjan aan de 
Locht. Om die reden wordt een 25-tal woonunits met elk drie slaapkamers geplaatst, die er vol
gens planning in december zullen staan.

Daarmee wordt groepsaccommodatie De Buitenjan, gelegen net 
buiten de bebouwde kom aan de weg naar Steensel, meer en meer 
de Veldhovense hotspot voor opvang van vluchtelingen en asiel
zoekers. Verder is de gemeente naarstig op zoek naar locaties waar 
de ongeveer 200 Oekraïense vluchtelingen kunnen verblijven. Die 
zoektocht richt zich vooral op het gemeentelijk vastgoed, zoals an- 
tikraak huizen.

Humane opvang
Hiermee zou Veldhoven voldoen aan zijn opgave om circa 500 
vluchtelingen op te vangen. De burgemeester sloot zich aan bij de 
woorden van zijn Eindhovense collega Jeroen Dijsselbloem, die in 
de talkshow Op1 had gepleit voor een ‘humane opvang’ van ont
heemden.
Dat is trouwens ook een opdracht van de Veldhovense raad. 
D66-fractieleider Piet Wijman dankte het college voor de snelle re
actie op zijn eerdere verzoek (per motie) om vóór eind van dit jaar 
extra opvangplekken te regelen.

Delhez kon ook melden dat het voornemen om woonunits te plaat
sen begripvol is ontvangen bij omwonenden van De Buitenjan.


